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Geachte leden van GroenLinks Groningen, 
 
Op zaterdag 10 november 2018 wordt een provinciale ledenvergadering gehouden. 
Hiervoor wordt u van harte uitgenodigd. De vergadering begint om 10.00 uur. We 
vergaderen in het GroenLinkspand aan de Coerhoornsingel 87 in Groningen. Deze 
locatie is op loopafstand van het Hoofdstation.  
 
De vergadering zal grotendeels in het teken staan van de vaststelling van het 
nieuwe verkiezingsprogramma voor de komende Provinciale Statenverkiezingen in 
maart 2019. In verband met de campagne voor de gemeenteraadsverkiezingen is de 
eindtijd 14.00 uur. Na afloop van de vergadering biedt het campagneteam van de 
lokale afdeling Groningen een lunch aan. Er is de mogelijkheid om in de middag 
mee te gaan op campagne.  
 
Aangehecht treft u de vergaderstukken. We hebben twee vergaderbundels 
gemaakt. Eén voor het huishoudelijk deel van de vergadering en één ten behoeve 
van de vaststelling van het verkiezingsprogramma.  
Gezien de harde eindtijd van 14.00 uur wordt van de leden enige vergaderdiscipline 
gevraagd. Bovendien ligt het tempo van het stemmen over de amendementen 
hoog! Er is tijdens de vergadering geen tijd meer om de amendementen te lezen. 
Bereid het daarom voor. Mochten er onduidelijkheden zijn dan wordt vooraf 
contact met het bestuur via Gijs van der Kroef (gijs.vdkroef@gmail.com) zeer op 
prijs gesteld. 
 
Om het milieu, papier en printkosten te besparen, liggen deze stukken niet in 
geprinte vorm in de vergaderzaal! De stukken zijn ook opvraagbaar bij secretaris 
Gijs van der Kroef (gijs.vdkroef@gmail.com). We vragen je echter terughoudend 
met deze mogelijkheid om te gaan. Op de vergaderlocatie is Wifi aanwezig.  
We zien uit naar uw komst!  
 
Hartelijke groet, 
Namens het bestuur GroenLinks Groningen 
Gijs van der Kroef 
Secretaris 
 
 
Wat:   Provinciale Ledenvergadering 
Wanneer:  Zaterdag 10 november 
Hoe laat:  10.00 – 14.00 uur 
Waar:  Het GroenLinks Pand, Coehoornsingel 87, 9711 BR Groningen 
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1) Opening en vaststelling agenda 
2) Mededelingen  
3) Notulen PLV 14 april 2018 
4) Afdelingsbegroting 2019 

5) Verantwoordingen 
a. Gedeputeerde 
b. Fractie 
c. Bestuur 

 
KOFFIEPAUZE (voorzien zo rond 11.10uur) 
 

6) Vaststellen verkiezingsprogramma 
7) Punten vreemd aan de orde1 
8) Rondvraag 

Harde eindtijd: 14.00 uur. 
 

  

                                                
1 Onderwerpen voor dit agenda-onderwerp kunnen uiterlijk donderdagmiddag 8 november 17.00 
uur per e-mail worden ingediend via gijs.vdkroef@gmail.com 

mailto:gijs.vdkroef@gmail.com
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Aanwezig: Claude Ravisé, Gijs van der Kroef (not.), David van der Kellen, Rudy Sterenberg, 
Ria Damhof (vz), Jan Wessels, Willy Fennis, Job de Bruijn, Brian Geertsema, Henk Klabbers, 
Janneke Brouwer, Harry Brouwer, Leo de Vree, Ab Bruininks, Mariska Markhorst, Harrie 
Miedema, Henk Moll, Jeltje Meulenbroek, Nicolette Scholten, Pepijn Krouwel, Siebren 
Huitema, Ate Flapper, Henk de Weerd, Sebastiaan Voitus van Hamme, Irene Robertus, 
Liesbeth van Hoffe, Drewes de Haan, Melissa van Hoorn, Arjen Nolles, Tim Haan, Trevor 
Mooijman, Margriet Dijkstra, Jelte Hommes, Nadja Siersema-Orsel,  Karin Dekker(vanaf 
agendapunt 4), Nienke Homan (vanaf agendapunt 4), Jorien Bakker (vanaf agendapunt 4).  
Afmeldingen: Hendri Meendering, Roelof Lanting, Brigitte Meibos, Barbara Snabilié, Afke 
Bodewits, Mario Post, Joram ter Beek, Jaap Luring 

 
Ria opent de vergadering om iets over 10.00 uur en nodigt ons uit om na de PLV de 
Groningendag te bezoeken. Die is aansluitend op deze vergadering en vindt plaats 
op dezelfde locatie.  
a. verantwoordingen zijn in beginsel schriftelijk.  
b. onder punt vreemd a/d orde 11) spreekt Jelte Hommes over 
samenwerkingsconferentie met de Grünen. 
c. telcommissie bestaat uit Tim Haan, Melissa van Hoorn en Trevor Mooijman 

 
geen 

 
Punt 3 enalaatste punt: Henk Moll ipv Henk ter Veen. Irene onderstreept het 
inhoudelijke belang van het standpunt van Henk Moll.   
Punt 9 onder kopje ‘Statenfractie Arjen’ staat in de alinea over herindelingen: 
‘Arjen zegt dat Pekela een probleem blijft’. Arjen meldt dat deze zin nuancering 
verdient; net iets te kort is samengevat. Bedoeld was te zeggen: De Statenfractie (en 
ook de lokale fractie) vindt herindeling gewenst.  
Notulen worden vastgesteld  

 
Ria meldt dat het vaststellen van de opdracht aan de kandidatencommissie 
inclusief het benoemen van de commissie een bevoegdheid van het bestuur is. De 
ledenvergadering kan het bestuur om toelichting vragen of van advies voorzien.  
Harrie: ik lees dat er gekozen wordt voor advies per blok. Waarom? Ate (namens de 
kandidatencommissie): blokstemming is niet uitgesloten. Maar vooralsnog wil kcie 
per plek adviseren. Henk Kl: we hebben de ruimte om te kiezen tussen advies per 
plek of per blok en leggen verantwoording af over die keuze op PLV. Harrie 
adviseert om per plek te adviseren. Hij is zelf geen kandidaat.  
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Ria: ook dit is bevoegdheid van het bestuur. Bestuur wil graag inhoudelijke 
opmerkingen van PLV horen. 
Ab: er zijn 4 discussieavonden maar ik zie daar geen tijdstip en locatie bij staan. 
Komt er nog een uitnodiging? Arjen: iedere input hoe dan ook is van harte welkom. 
Los daarvan organiseren we  inputsessies over gebundelde onderwerpen. Overigens 
hebben we een vijfde inputsessie toegevoegd: één over de versterkingsoperatie in 
het bevingsgebied. Die wordt in Winsum gehouden. Iedere sessie kent dezelfde 
opzet: korte inleiding door Statenlid en daarna ruimte voor bezoekers om advies te 
geven. Via nieuwsbrief komt nog uitnodiging met locatie en tijdstip.  
Nienke: vorige keer hebben we ontwikkelingen van maatschappij meegenomen. 
Net als altijd willen we een progressief programma opstellen. Los van dagelijkse 
sleur willen we een beeld schetsen hoe provincie er over 4 jaar uit zou moeten zien 
volgens de GLvisie. Ook als je geen inhoudelijke expertise hebt, ben je welkom. Het 
gaat erom een visie te schetsen over de toekomst van onze provincie.  
Melissa vraagt zich af hoe klimaatadaptatie in het verkiezingsprogramma 
terugkomt Ze benadrukt het belang van dit onderwerp. Arjen: wordt in 1 van de 5 
sessies gepland. De sessies worden niet 1 op 1 om gezet in hoofdstukken. Dit is dus 
geen voorselectie op hoofstukindeling 
Jan Wessels: we zijn GroenLinks dus groen en links. Nederland wordt 
sluipenderwijs volgebouwd. Dilemma want mensen willen wonen. Hoe gaat GL 
daarmee om? Ook al zijn de huizen energieneutraal dan heb je nog mobiliteit erom 
heen. Arjen: kom vooral op de brainstormbijeenkomst.  
Job: betrek ook de Stad bij sessie over versterkingsoperatie. Arjen: we organiseren 
de bijeenkomst in Winsum ook vanwege GR verkiezingen in Hogeland. Zo heeft ook 
de afdeling Het Hogeland input voor hun verkiezingsprogramma. Henk Moll: de 
Stad schrijft ook nu verkiezingsprogramma dus betrek Stad er ook bij.  

 

 De bestuursperiode van Job de Bruijn is verstreken. Het bestuur draagt Brian 
Geertesma voor als kandidaat algemeen bestuurslid. Brian stelt zich voor en 
meldt dat hij veel aan ledenbinding wil doen  

 Uitslag bestuursverkiezingen: 
o Aantal uitgebrachte stemmen: 36 
o Aantal stemmen op ‘geen der kandidaten’: 1 
o Aantal stemmen op Brian: 35 

 Brian Geertsema is gekozen als algemeen bestuurslid.  

Ria spreekt dankwoord uit aan het afgetreden bestuurslid Job.  

 
Er zijn geen vragen over het financieel jaarverslag.  
Jeltje spreekt namens kascommissie. Ze verwijst  naar het verslag en meldt dat in 
de 2e regel een woord is weggevallen. Het is David van der Kellen (en niet David van 
Kellen).   
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Verder vraagt ze aandacht om punt 4 uit het verslag: de kascommissie maakt zich 
zorgen over samenwerkingsverband met de Grünen en vraagt het provinciaal 
bestuur een expliciete keuze te maken: of echt achter het geld aan of het als ‘niet-
inbaar’ af te schrijven. Volgens haar informatie gaat het om een bedrag van 
ongeveer € 1.600. Deze informatie is echter vijf jaar oud. Over recentere info 
beschikt ze niet.   
David: ik heb iets recentere info. Bedrag is 700 E. We vinden dat te hoog om dat nu 
als oninbaar te beschouwen. 
Harrie tipt om geld dat er nog is gebruiken voor samenwerkingsconferentie in mei.  

 
De huidige leden Joram ter Beek, Jeltje Meulenbroek en Mario Post ambiëren allen 
een nieuwe termijn. Ze worden bij acclamatie benoemd.  

 
Drewes houdt een presentatie waarin hij de uitslagen duidt.  
Harrie constateert een topografisch verschil: in  Delfzijl/Loppersum ging wel goed. 
In andere gebieden niet. Dit is volgens hem geen incident. Het potentieel is in 
Zuidoost Groningen laag. Hier wonen andere kiezers dan in de grote steden.  D66 
heeft daar zelfde probleem als GL. Misschien samen met D66 lijst vormen? 
Karin: we richten ons heel erg op uitslagen in de grote steden. Daar zit ander 
stempubliek dan in de provincie. Spelen andere dingen. In delen van onze 
provincie wonen nauwelijks jongeren.  Dus uitslag in november bij de komende 
herindelingsverkiezingen zou wel eens kunnen tegenvallen. Om over na te denken 
bij campagne. Succes in grote steden kun je niet zomaar verwachten in landelijk 
gebied.  
Tim: de winst in Delfzijl was het grootst in dorpen. In Delfzijl zelf was de uitslag 
juist het slechtst. In dorpen 10% en hoger. Ook in windmolendorpen. Ook in dorpen 
hielpen sociale media. Kost bijna niets en levert veel op. Je kunt gericht adverteren. 
Berichtenbereik van 5.000 per week. Ook huis-aanhuizen heeft positief effect 
gehad. Verhaal achter windmolens helpt.  
Henk Moll: uitslag in Groningen valt tegen. Maar voor verkiezingen in november 
wordt dan anders. We zijn daar meer geworteld dan de gemeentes waar in maart 
verkiezingen zijn gehouden. We hebben daar al bestuurservaring. Basis is daar 
goed. Let echter wel op het verschil tussen het westen en noorden van de 
provincie. In beide gebieden moeten we een eigen geluid laten horen. Zet mens 
centraal. Maatwerk. Kom met specifieke verhaal dat bij regio hoort. Actief erop af!  
Nienke: Tim had helder vernieuwend verhaal in Delfzijl. In veel gebieden wordt 
ons verhaal van de laatste 20 jaar overgenomen. We moeten zelf met nieuw 
progressief verhaal komen. Nieuwe niche krijgen waarin we opvallen. Eigen profiel.  
Ate: Oost-Groningen is eigenlijk gewoon gegaan. Niet slecht. Er is daar amper 
potentieel. In Oost-Groningen eerder samenwerking met PvdA zoeken met verhaal 
over duurzaamheid. Ook de PvdA verjongt/vernieuwt in Oost-Groningen.  
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Nicolette vindt dat we gebruik moeten maken van onze positie als collegepartij.  
Onze gedeelde wethouder met de PvdA in Loppersum had de meeste stemmen op 
persoon.  
Harrie: in Stad wél meeliften op landelijk succes. We kunnen daar de grootste 
worden. Daar vol op inzetten.  
Ab: in grote steden ligt veel meer ideeënstrijd. In platteland is dat pragmatisch. 
Klinkt heel boud: maar fracties in platteland kun je net zo goed bij elkaar doen. 
Ideeën spreken daar veel minder aan. Ab krijgt bijval 
Nienke blijft pleiten voor vernieuwing en eigen geluid vinden.  
Ate: wat heel erg speelt in Oost Groningen is ‘ons soort mensen’. Mensen willen 
stemmen op ‘ons soort mensen’. Die heeft GL niet te bieden.  
Jan Wessels vindt dat we ons op pragmatisch gebied moeten onderscheiden en 
vooral naar de mensen/instanties toe moeten gaan. Ab ondersteunt dit betoog: ga 
in gesprek; ga naar locatie; laat je gezicht zien.  

 
a) gedeputeerde:  
Irene vraagt naar bagger die uit de Eemshaven wordt gehaald. Is bagger 
onderzocht? Nienke: GS onderzocht aantal scenario wat te doen met slib. Slib 
wordt gedroogd tussen twee dijken in. Kan voor verschillende doeleinden worden 
gebruikt zoals bijvoorbeeld landbouwgrond of om stenen van te bakken voor 
dijkversteviging. Er zijn normen hoeveel metaal in slib maar zitten per 
gebruiksdoeleind. Het blijkt dat de slib onder de normen zit. Slib kan dus worden 
gebruikt.   
b) Statenfractie:  
Ab geeft een compliment: de fractie is goed bereikbaar. Dit  wordt gewaardeerd.  
Jan Wessels wil weten wat de fractie vindt van fracken in Pieterzijl? Harrie zegt dat 
de fractie hier tegen is.  
Job: mijnbouwwet wordt aangepast. Job maakt zich zorgen gezien de signalen die 
hij heeft gehoord. Arjen: als je je zorgen concreter hebt, meld ze dan. 
Harrie vertelt dat de energiedialoog over windmolens komende woensdag in de 
Staten wordt behandeld. Er is meerderheid voor nieuwe beleid om meer 
windmolen te krijgen met draagvlak van bewoners. Fractie werkt aan bredere 
meerderheid dan alleen coalitie. Dit lijkt te gaan lukken.  
Jan Wessels: maak aan burgers duidelijk dat herindeling niet goedkoper maakt. Ab: 
bevolking is hier niet mee bezig. Vooral bestuurlijke kwestie.  
c) bestuur:  
Nienke vindt de communicatie tussen het landelijk bureau en de afdelingen voor 
verbetering vatbaar: vaak worden data gewijzigd of zijn bijeenkomsten op voor 
haar onmogelijke tijden door de week aan het eind van de middag/begin van de 
avond.  
Ate: Oost-Groningen heeft brief geschreven met strekking dat organisatie erg 
randstadgericht is. Veel bijeenkomsten zijn in die omgeving. Hoewel er uitgebreide 
reactie op is ontvangen, ging die niet op dit wezenlijke punt.  
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Jelte: afgelopen zomer waren er informele contanten tussen GL en de Grünen. We 
willen deze samenwerking intensiveren op de manier zoals we dat in de vorige PLV 
hebben vastgesteld. Jelte zit in een werkgroep die een samenwerkingsconferentie 
organiseert. Die vindt plaats op zaterdag 26 mei in de Lutherse kerk in Leer.  Het 
wordt een bijeenkomst met 4 workshops over politiek inhoudelijke onderwerpen 
die regionaal belang hebben. Alle workshops worden voorbereid door politici aan 
beider kant van de grens.  Conferentie eindigt met mogelijkheid om 
vervolgafspraken te maken.  

 
Jeltje: ervaart de afwezigheid van gewone, zwarte thee als een gemis. Job vertelt 
over een bijeenkomst die Code Rood organiseert en plaatsvindt in augustus. Jan 
Wessels zou graag willen dat PLV’s buiten Stad worden gehouden.  
Ria sluit de vergadering om 11.55 uur.  
 

 Er is een telcommissie benoemd: Tim, Melissa en Trevor 

 De notulen van de PLV in december zijn vastgesteld  

 Brian Geertsema is benoemd als algemeen bestuurslid 

 De vergadering stemt in met het financieel jaarverslag en verleent het bestuur 
décharge.  

 De vergadering benoemt de kascommissie: Joram ter Beek, Jeltje Meulenbroek en 
Mario Post. 
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Finan. verslag 2018 (per 7-9-2018) Begroting Resultaat Begroting Resultaat 

  
2019 7-9-2018 2018 2017 

 
Baten 

    1 Bijdrage landelijk GroenLinks € 3.500,00 € 2.959,99 € 3.300,00 € 3.945,43 
2 Afdrachten prov GroenLinks € 2.100,00 € 1.865,00 € 2.100,00 € 2.293,78 
3 Rente € 20,00 € 15,79 € 40,00 € 26,66 
4 Diversen € 25,00 € 304,00 € 25,00 € 62,20 

      
 

  ======= ======== ======== ======= 

 
Totaal € 5.645,00 € 5.144,78 € 5.465,00 € 6.328,07 

      
 

Lasten 
    6 Kosten bestuur € 200,00 € 97,00 € 400,00 € 170,54 

7 Bankkosten Triodos € 140,00 € 94,22 € 140,00 € 118,05 
8 Ledenvergaderingen € 150,00 € 401,00 € 800,00 € 49,08 
9 Faciliteiten GL afd. Gron. € 550,00 € 408,42 € 550,00 € 544,56 

10 Reservering Verkiezingsfonds € 6.000,00 € 3.000,00 € 3.000,00 € 3.000,00 
12 Activiteiten                                              1050,00 € 803,79 € 600,00 € 368,05 
14 Onvoorzien € 100,00 € 110,70 € 100,00 € 0,00 

      
 

  ======== ======== ======== ======= 

 
Totaal € 8.190,00 € 4.915,13 € 5.590,00 € 4.250,28 

 
  

    
 

Resultaat lopend jaar €-2.545,00 € 229,65 -€ 125,00 € 2.077,79 

      
 

Balans 
 

31-dec 31-dec 31-dec 

 
  

 
2018 2017 2016 

 
Activa 

    19 Triodosrekening 
 

€ 3.562,54 € 848,68 € 797,55 
20 Spaarrekening ASN 

 
€ 13.306,00 € 12.790,21 € 7.763,55 

21 Nog te ontvangen 
 

€ 0,00 € 0,00 € 0,00 
22 Overige vorderingen 

 
€ 0,00 € 0,00 € 0,00 

   
======= ======== ======= 

 
Totaal activa 

 
€ 16.868,54 € 13.638,89 € 8.561,10 

      
 

Passiva 
    23 Nog te betalen 
 

€ 0,00 € 0,00 € 0,00 
24 Verkiezingsfonds 

 
€ 9.000,00 € 6.000,00 € 3.000,00 

25 Vooruitontvangen 
 

€ 0,00 € 0,00 € 0,00 
26 Vermogen afdeling 

 
€ 7.638,89 € 5.561,10 € 3.781,72 

 
Resultaat lopend jaar 

 
€ 229,65 € 2.077,79 € 1.779,38 

   
======= ======== ======= 

 
Totaal passiva 

 
€ 16.868,54 € 13.638,89 € 8.561,10 
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1. De bijdrage van landelijk GroenLinks zal voor 2018 naar verwachting  hoger 
uitkomen dan begroot.  De raming voor 2019 is daarom ook verhoogd.  

2. De vrijwillige afdrachten van de statenleden en de gedeputeerde komen over 2018 
ietsje hoger uit dan begroot. Voor 2019 is de raming gelijk gehouden aan 2018. Wat 
de vrijwillige bijdragen zullen worden zal pas na de verkiezingen duidelijk worden.  

3. De rente is lager uitgevallen over 2017.  
4. Diversen: Hier is geboekt de bijdragen van leden aan de lunch op de Groningendag. 

En  de lunch op 7-4-2018. 
6. De kosten voor het bestuur over 2018 zullen vermoedelijk iets lager uitvallen dan de  

geraamde € 400,-.  
8. Kosten geraamd voor de ledenvergaderingen in 2019 verlaagd naar € 400, -. 
10. De reservering voor het verkiezingsfonds  voor 2019 is € 6.000, -.  
12. De post ‘Activiteiten’ is gevuld met: de Groningendag 14-4-2018: € 500, -, 12 

campagnejasjes: € 176,13 , lunch op 7-4-2018 : € 85,04 , bijeenkomst met de  Grünen 
in mei: € 42,62. In de begroting 2019 is de post ‘Activiteiten’  inclusief een 
Groningendag en het  project ‘24uurmetGroenLinks’. 

14. Onvoorzien: Hierop is geboekt: vlaggen en banier: € 102,70 en een terugbetaling van  
een lunch op de Groningendag. 

 
David van der Kellen, penningmeester.  
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WK WIELRENNEN  
Plotseling lag er dit voorjaar de kans om als provincies Groningen en Drenthe het 
WK wielrennen te organiseren.  Een mooie gelegenheid om de provincie op een 
positieve manier aan de wereld te tonen. Voor Groningen  een mooi evenement 
met allerlei mogelijkheden om mee te doen in randprogramma’s, of om als 
toeschouwer langs de lijn te staan. Er hing wel een erg stevig prijskaartje aan. In de 
steunfractie neigde een kleine meerderheid naar vóór stemmen. Bij uitzondering 
hebben we als fractie toen verdeeld gestemd in de Staten, waarmee we zowel 
uitdrukking gaven aan de verhoudingen in de steunfractie als aan onze 
persoonlijke afwegingen. Zowel ons verkiezingsprogramma als het college-akkoord 
bood geen enkel houvast bij de keuze. De afloop is u bekend. Een meerderheid in 
de Staten stemde tegen.  
 
NIEUWE ENERGIE 
De energietransitie is in volle gang, als fractie zijn we daar binnen en buiten het 
provinciehuis druk mee. Plannen voor wind op zee, waterstoffabrieken.. Met onze 
GroenLinks collega’s uit Drenthe en Friesland brachten we bij voorbeeld een 
werkbezoek aan Entrance en Building.  
Een nieuw beleid voor windenergie heeft vorm gekregen; de energiedialoog. In de 
voorbije jaren kende Groningen een concentratiebeleid voor windmolens. Grote 
windparken op door de provincie geselecteerde locaties. In de komende jaren 
worden de laatste windparken volgens dit beleid geplaatst. Daarmee is dan 
succesvol meer dan 855mw aan windenergie planmatig gerealiseerd. Een succes, 
maar we kunnen niet op die manier verder blijven gaan. De locatie van 
windmolens moet met meer lokale invloed worden bepaald. Gemeenten gaan met 
hun eigen regio bepalen waar en in welke opstelling windmolens kunnen komen. 
Voor GroenLinks is lokale zeggenschap en lokaal mede-eigenaarschap van groot 
belang. 
 
BOUWKOSTEN 
Het zal niemand zijn ontgaan dat er veel rumoer rond de Zuidelijke Ringweg is. Het 
lijkt wel zeker dat de weg op zijn minst met enkele jaren vertraging gereed zal 
komen. Van financiële gevolgen is nog niet gebleken, maar we laten ons zo goed 
als mogelijk informeren. De aanbesteding van Spoorzone Groningen is wel erg 
tegengevallen. Voor GroenLinks was belangrijk dat dit project wel zou doorgaan, 
maar niet ten koste van herstel van de treinverbinding met Stadskanaal.  Ook op 
andere projecten dreigen  kostenverhogingen. Voor ons is leidend dat de 
verbetering van de fietsinfrastructuur en het openbaar vervoer daar niet onder 
leiden. 
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NATUUR 
Op voorstel van GroenLinks wordt er door PS Groningen een expertmeeting 
georganiseerd over de insectensterfte in Groningen met mij als voorzitter. Het lijkt 
ons belangrijk om na te gaan hoe groot de problemen met de insecten in 
Groningen zijn en wat we er vanuit de provincie tegen kunnen doen. De 
Expertmeeting vindt plaats op woensdag 21 november a.s. 
In de Statenvergadering van 3 oktober is eindelijk een motie van GroenLinks 
aangenomen in de Staten waarin steun wordt uitgesproken voor het Actieplan 
Weidevogels Groningen en waarin GS wordt opgeroepen om op zoek te gaan naar 
gld voor uitvoering van het Actieplan. Het gaat nog steeds slecht met de 
weidevogels, ook in Groningen. Vandaar dat wij verheugd waren dat een twaalftal 
natuur- en landbouworganisaties een Actieplan hebben opgesteld met daarin een 
reeks van maatregelen die er voor moeten zorgen dat het weer beter gaat met de 
weidevogels in Groningen. Onze motie werd breed ondersteund; alleen de VVD, 
PVV en notabene de Partij voor de Dieren stemden tegen. 
In dezelfde Statenvergadering werd de Beleidsnota Fauna en Flora besproken die 
voor over de jacht ging. Mede om de predatie op weidevogels tegen te gaan, waren 
er voorstellen om zwerfkatten en steenmarters te bestrijden. GroenLinks was tegen 
het afschieten van deze dieren, maar moties daartoe hebben het helaas niet 
gehaald. Wel wordt er op ons initiatief een proef gehouden met het vangen, 
steriliseren  terugplaatsen van zwerfkatten. 
  
FIETS 
Voor de zomervakantie is in de staten het tracé voor de snelfietsroute Groningen-
Winsum vastgesteld, dat parallel loopt aan het spoor. Dit tracé werd breed 
ondersteund, ook door GroenLinks. Wij willen alleen graag wat beschutting tegen 
de wind langs de route, bijv. door een haag aan te planten, maar dat bleek allemaal 
heel moeilijk te zijn. Bij de snelfietsroute Groningen-Leek is er onenigheid ontstaan 
tussen de provincie en de gemeente Leek over het tracé. De gemeente Leek wil een 
tracé noordelijk van de A7, omdat dit beter aansluit bij Oostwold en bij de Stad 
Groningen. Dit tracé kost 3,5 mln euro meer dan het tracé zuidelijk van de A7 en 
de provincie wil/kan dit niet betalen. Voor de Statenfractie is snelle realisatie van 
deze fietsroute erg belangrijk en we proberen te bemiddelen tussen de provincie en 
de gemeente. 
 
OPENBAAR VERVOER 
Voor de zomervakantie hebben wij de jaarstukken 2017 en de begroting 2019 van 
het OV-bureau Groningen Drenthe besproken. De financiële situatie ziet er redelijk 
goed uit, met wat vraagtekens voor de langere termijn. Dit had verband met de 
aanbesteding voor de busconcessie. Inmiddels is het resultaat daarvan bekend en 
het goede nieuws is dat er is ingeschreven door de huidige vervoerder Q-Buzz voor 
een laag bedrag. Hierdoor is er voor de komende jaren voldoende geld beschikbaar 
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om de dienstregeling van de bussen op peil te houden en op drukke plaatsen, zoals 
in en rond de stad Groningen, is ruimte voor uitbreiding. Daarnaast worden de 
bussen versneld verduurzaamd naar electrisch en deels op groene waterstof. De 
Statenfractie is hier zeer blij mee. 
 

 
Het dossier gaswinning blijft regelmatig op de agenda van de staten verschijnen, 
helaas met tot op heden nog steeds onvoldoende resultaten. Binnen het dossier 
spelen drie zaken: afbouw van de gaswinning, schadeherstel en versterking.  
 
AFBOUW GASWINNING 
De minister heeft een winningsplan vastgesteld van 19,6 miljard kuub gas voor 
2018-2019. De provincie Groningen heeft hier op 3 oktober een zienswijze op 
ingediend, met als kern het feit dat veiligheid wederom onvoldoende is 
meegenomen; zowel versterking als herstel van schade komen nog steeds niet op 
gang, dus geen werkelijke veiligheid en geen veiligheidsgevoel. In Provinciale 
Staten is meerdere keren hierover gesproken. Vanuit Groenlinks blijven we pleiten 
voor snelle afhandeling van kleine schades.  
 
HERSTEL EN VERSTERKING 
Op 18 september zijn raads- en Statenleden door het Staatstoezicht op de Mijnen 
(SODM) en de Mijnraad in Appingedam bijgepraat over herstel en versterking. Geen 
nieuws, geen beeld van de 1500 urgent te versterken woningen, wel de toezegging 
dat iedere woning waarvoor een versterkingsadvies is afgegeven gewoon versterkt 
wordt. De concrete vraag 'wanneer?' kan niet worden beantwoord. Op 4 oktober 
kwamen er berichten dat de versterking weer wordt opgepakt, te beginnen in Ten 
Boer. We houden het nauwlettend in de gaten. 
 
SCHADEHERSTEL 
Schadeherstel is nu in handen van de tijdelijke commissie mijnbouwschade. Die 
heeft circa 17.000 dossiers in behandeling en moet nog op stoom komen. De kosten 
van deze tijdelijke  organisatie zijn fors hoger dan de betaalde schades. Hierover 
hebben we vragen gesteld. Het versterkt ook de roep om een eenvoudige regeling 
voor kleine schades, zodat de echte focus kan komen te liggen op de complexe 
schades. Er is inmiddels een wettelijke rentevergoeding van toepassing bij de 
schadeafhandeling, heel netjes, maar liever snelle afhandeling dan rente als het 
lang duurt. 
De oude schadegevallen die nog bij de NAM lagen zijn voor 80% afgehandeld. Dit 
klinkt mooi, maar 20% dus niet. Het grootste deel van deze laatste groep heeft het 
schadedossier nu voorgelegd aan de arbiter aardbevingsschade..  
 
NATIONAAL PROGRAMMA GRONINGEN 
Begin oktober is het Nationaal Programma Groningen aangekondigd, zeker niet de 
oplossing voor alle problemen, maar wel een stap voorwaarts. Belangrijk in dit 
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programma is onder meer het streven om Groningen ook na het beëindigen van de 
gaswinning energieprovincie nummer 1 te laten zijn waarmee hoogwaardige 
werkgelegenheid behouden kan worden.  
Daarnaast gaat het om versterking van leefbaarheid, spin[?] dorpen en steden en 
ruimte voor initiatieven uit de bevolking. Nadere bespreking en uitwerking volgen 
nog. Provinciale Staten hebben hierbij een rol, maar de focus blijft liggen op 
herstel, versterking en afbouw van de gaswinning. 
 
CIRCULAIRE ECONOMIE 
Een onderwerp wat stevig wordt opgepakt in onze provincie. We kunnen 
constateren dat dit vooral bij de grotere bedrijven hoog op de agenda staan, zeker 
als we kijken naar het chemiepark in Delfzijl. Ook tijdens een werkbezoek aan 
Akzo nobel is ons gebleken hoe er wordt gewerkt aan vergroening en CO2 reductie 
wordt gewerkt. Wij hebben vragen gesteld over hoe we naast de grote bedrijven 
ook het MKB verder mee kunnen krijgen en hoe we ook het grote publiek hier 
bewuster van kunnen maken.  

 
 

 
Fractievertegenwoordiger in Statencommissie Ruimte Natuur en Landschap 
  
Bijdrage aan discussies met en woordvoeringen van andere fractieleden met 
betrekking tot de onderwerpen energietransitie, landbouw, ruimtelijke ordening, 
natuur. 
Algemene informatieverstrekking over mirt 2018, regio-deals, dialoogtafels 
klimaat, klimaatadaptatie. 
Concept opgesteld voor GL-motie infrastructuur energietransitie en verder in 
samenwerking met Harrie en Arjen afgerond. Deze  motie is in PS van 11 juli breed 
aangenomen. 
Concept woordvoering opgesteld voor verklaring van geen bedenkingen tbv  
vergunningen rondom windparken voor commissie RNL 31 oktober. 


